
Strana 1 (celkem 4) 

 

 

Zápis č. 7 

z jednání Komise pro životní prostředí 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 14. 9. 2021 
 

 

Přítomni: Nepřítomni: 

Daniel Řezníček, M. A. Ing. Jiří Šírek 

Ing. Ivo Kropáček  
Mgr. Zdeněk Navrátil Omluveni: 

Ing. Jana Jaňourová Ing. Jaroslav Horák 

Mgr. Petr Ošťádal Miroslava Pořízková 

Ing. Pavel Kurfürst Ing. David Chytil 

Václav Mach Mgr. Nela Melicharová 
Ing. Roman Macek Petr Kopřiva 

Petr Hlatký Bc. Filip Červinka  
Ing. Tomáš Dobřanský Ing. Alice Kutálková 

  

Hosté:  

Ing. et Ing. Martin Šmída 

 

Leo Czabe  

  

  

  

  

  

 

 



Strana 2 (celkem 4) 

Program: 

1. Zahájení 

2. Aktuální informace z jednání Rady Olomouckého kraje týkající se problematiky životního 
prostředí 

3. Budoucnost dotací v oblasti ŽP 

3.1 Dotace na podporu aktivit 

3.2 Dotace na podporu včelařů 

4. Různé 
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Zápis: 

1. Zahájení, schválení programu jednání 

Daniel Řezníček, M. A., předseda Komise, zahájil 7. jednání Komise Rady Olomouckého 
kraje pro životní prostředí a seznámil její členy s navrženým programem jednání. Členové 
Komise s programem souhlasili a takto byl program schválen. 

 

2. Aktuální informace z jednání Rady Olomouckého kraje týkající se problematiky 
životního prostředí 

Radní Ing. et Ing. Martin Šmída informoval o prodloužení termínu – Vodohospodářské 
investice. 

Došlo k vyjednávání o komplexní změně dotací. Rada Olomouckého kraje do budoucna 
nebude hodnotit tzv. sloupec „C“, sloupec „B“, který náleží komisi, zůstává. Pouze v případě 
významného rozdílu mezi hodnocením odboru a komise (více než 30 %), bude rada předmět 
dotace přece jen posuzovat. 

Další změny v dotačních titulech jsou následující: 

- dojde ke zúžení počtu dotačních titulů pro včelaře ze dvou na jeden 

- dojde ke zrušení podpodry pro hendikepovaná zvířata, podpodora půjde na přímo, ne 
přes dotace, je to povinnost ze zákona 

- dotační podpora pro oblast události ve vodohospodářské infrastruktuře se bude 
sjednocovat do 1 titulu 

- k návrhu komise (podporu aktivit spolků rozdělit na dvě oblasti: aktivity ve vzdělávání 
či osvěta a výsadba, obnova polních cest apod.) radní sdělil, že interně budou tyto dvě 
oblasti rozděleny, ale fakticky zůstane jeden dotační titul s tím, že je možné za rok 
zhodnotit, zda se titul přece jen nerozdělí 

Dále pan radní informoval o situaci ve společnostech Servisní společnost odpady 
Olomouckého kraje a.s. a spolek Odpady Olomouckého kraje, z.s., o úmyslu zřídit společný 
web na téma odpadové hospodářství a o nově uzavřené spolupráci s VŠ logistiky v Přerově. 

Na závěr podal informace o jednání se společností lesy ČR ohledně  rušení lesních správ, 
kůrovcové kalamitě a dohodě o budoucí spolupráci. 

 

3. Budoucnost dotací v oblasti ŽP 

Pan Leo Czabe, člen republikového výboru Českého svazu včelařů jako host  seznámil 
přítomné se situací ve včelařství. Uvedl, že včelstev není nedostatek, ČR má ve svazu 
58 000 členů (více než v Německu), v počtu včelařů na obyvatele je ČR na 1. místě v EU, 
v počtu čelstev  na 3. místě). Současně sdělil, že ubývá zdrojů pro včelstva, že je tedy 
vhodné vytvářet biopásy podél polí, včelí loučky, motýlí loučky apod. Navrhuje nenavyšovat 
podporu začínajícím včelařům, ale podpořit stávájící provozující včelaře, např. ty, které 
absolvují nějaký kurz vedený školiteli vo blasti včelařství. 

Po diskusi mezi členy komise bylo navrhnuto, aby byli podporování drobní včelaři s počtem 
včelstev do 15 úlů, aby mohli žádat včelaři, kteří v rámci vzdělávání absolvovali kurz a 
dotace by cílila na obnovu stávajících úlů či nákup nových s tím, že obnova by byla bodově 
výhodněna. 

Zůstává spoluúčast včelaře na projektu.  

Dojde – li k likvidaci včelstva na základě pokynu veterinární správy, nebude toto možné 
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hradit dotací, jelikož llikvidaci hradí Ministerstvo zemědělství. 

 

V závěru se Komise shodla na úpravě dotačního programu na podporu včelařů na území 
Olomouckého kraje a to následnovně: 

Nový název DP – „Dotace na podporu drobných včelařů v Olomouckém kraji“ 

Nové podnímky DP: 

 drobní včelaři s počtem včelstev do 15 ůlů 

 včelaři, kteří absolvovali vzdělávací kurz  

 Žádosti o obnovu stávajících ůlů jsou bodově zvyhodněny oproti žádostem o 
nové ůly. 

(Před hlasováním opustil jednání jeden člen komise, komise se tak stala 
neusnášeníschopnou, proto svůj záměr doporučuje, nikoliv schvaluje. Z tohoto důvodu 
rovněž uvedené stanovisko není součástí usnesení.) 

 

4. Různé 

Ing. Jaňourová  sdělila, že doc. Dr. Ing. Alena Salašová, děkanka Zahradnické fakulty 
Mendelovy univerzity má zájem spolupracovat s krajem v oblasti krajinářství a výsadby.  

Pan radní sělil , že zkontaktuje paní děkanku. Ing. Kurfürst podotknul, že Univerzita 
palackého v Olomouci, Přírodověděcká fakulta,katedra ekologie a životního prostředí, 
mohou také být přínosem pro kraj v oblasti krajinářství. 

Po minulé výjezdní poradě na základě pozvání Komise pro rozvoj venkova a zemědělství 
bylo navrhnuto uspořádat výjezdní zasedání s pozváním předchozích hostitelů, a to 
v zařízeních typu sušárna kalů, kompostárna, ornitologové apod. Další schůze se uskuteční 
na základě dohody v listopadu 2021. 

Žádné další návrhy vzneseny nebyly a jednání bylo ukončeno. 

 

 

V Olomouci dne 14. 9. 2021 

………………………………. 
Daniel Řezníček, M. A. 

předseda komise 
 

 

 

 

 

 

Přílohy:   

1.  Prezenční listina 

  

 


